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Zpravodaj z Mikulčic

 Besídka hudebního kurzu  Kryštof v Mikulčicích

 Charitativní koncert pro Mikulčice
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Vážení spoluobčané,
zažíváme asi nejnáročnější období v historii naší dědiny. Tornádo, které nás 24. 6. za-

sáhlo, nemá v moderních dějinách naší země, ani našich sousedů obdoby. Škody, které 
naší obci a Vám, občanům způsobilo, jsou děsivé. A nemyslím jen škody na majetku, ale 
sám jsem měl slzy v očích, když jsem viděl, jak dům, ve kterém žiji většinu svého života, 
nemá střechu. Všechno, co jste budovali, vy, naši předci, ale i co jsme budovali společně, 
bylo v pár minutách pryč. O to víc, v této pro Vás všechny nelehké době je důležitější být 
si blíž, pomáhat si, přiložit ruku ke společnému dílu, abychom obnovili naše milované 
Mikulčice do „tej dědiny malovanej“.

Po úvodním apelu bych ještě zůstal u Vás, Mikulčanů, a poděkoval Vám. Velké díky 
patří Vám všem, kterým není osud Mikulčic lhostejný, a podílíte se na jejich obnově. Po-
děkování patří také těm, kteří nezištně pomáhají ostatním v jejich snažení, ať už souse-
dům, kamarádům, rodině, či rovnou celé obci a to tak, jak jen to dokážete. Někdo doká-
že postavit střechu, jiný rozváží svým autem materiál potřebným, ale neméně důležitou 
pomoc nabízí také kamarád, soused, který se jen staví podívat se, jak práce pokračují 
a se kterým můžete prohodit pár slov. Mnozí z Vás mají stále v živé mysli tu ničivou sílu 
a prostě se z toho vypovídat je skvělá cesta k tomu dát vše, včetně sebe dohromady.

Další nemalý dík patří všem těm, kteří si to zde jen stěží přečtou, ale bez nichž by to 
naše obec nezvládla. Mám na mysli veškeré dobrovolníky, řemeslníky, fi rmy, záchran-
né sbory, neziskové organizace a mnoho dalších, kteří sem k nám přivezli neskutečné 
množství potřebného materiálu a zásob, přivezli stroje a techniku, se kterou pomáhali 
odklízet trosky a budovat nové. Na všech možných účtech, ať obecním, či neziskovek se 
sešlo obrovské množství fi nančních prostředků, za což velmi děkujeme. A v neposlední 
řadě velké poděkování také těm, kteří tady u nás tráví svůj volný čas, pomáhají tady sta-
vět, budovat, odklízet a přitom mají, jak se říká, doma svých problémů dost. A je jedno, 
jestli mám na mysli řemeslníka, který dokáže postavit komín, nebo dobrovolníka, který 
nám vyhrabe fotbalové hřiště od zbytků suti a trosek. Všem jim patří obrovské díky!

Pokud jsem na někoho nezapomněl, tak zbývají poslední dva, kterým patří poděko-
vání. Jedním z nich je hejtman Jan Grolich a vlastně celý Jihomoravský kraj. Bez jejich 
obrovské pomoci bychom jen stěží byli tam, kde jsme, a Mikulčice by se jen těžko vra-
cely k normálu. V poslední řadě je třeba poděkovat také naší vládě, že myslí na občany, 
kteří neměli pojištěný majetek, že myslí na naši přírodu a také naše pozůstalé a jejich 
důstojný odpočinek a že přislíbili nemalé fi nanční prostředky na obnovu výše zmíněné-
ho. Takže abych to shrnul – velmi Vám všem ze srdce děkujeme!

Nyní bych Vás rád krátce informoval o dění v naší obci za poslední období. Jistě 
sami vnímáte spoustu čilého ruchu, jak na soukromém majetku, tak na obecním, kdy 
nejenže neustále vyvážíme občanům stavební suť a jiné odpady, ale řešíme i drobné 
opravy pouličního osvětlení a chodníků, před tím, než tyto budou celkově vyměněny 
a opraveny. Průběžně běží dílčí opravy prakticky na všech obecních budovách, kde 
stále čekáme hlavně na dodání a opravu zasklení a to na KD, zdravotním středisku 
a budově Špitálku. 
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Radost mám z  toho, že se podařilo zajistit fi rmu, která v  nejbližších dnech začne 
s opravou klubovny Skautů a Brontosaurů, a velkou radost taky z toho, že se nám po-
dařilo zajistit pomoc od stavebního učiliště z Brna, které nám v rámci praxe studentů 
pomůže postavit hřbitovní zeď, opravit budovu „márnice“ a zastřešit budovu vodárny.

Na časté dotazy k proplácení oprav náhrobků na hřbitově nemůžu zatím říct nic no-
vého, protože ministerstvo musí upravit dotační titul tak, aby obce mohly žádat stát 
o proplacení. V naší obci je situace složitější v  tom, že musíme co nejdříve od církve 
vykoupit nebo směnit pozemek hřbitova. V tomto směru probíhají jednání s naším pa-
nem farářem i s biskupstvím v Brně. Věřím, že i tohle se nám podaří vyřešit.

Část zastupitelů se intenzívně věnuje obnově zeleně v obci, za což jim velmi děkuji 
– stromy zde chybí a porostou dlouho. Zde jsme však částečně svázáni rekonstrukcí 
elektrického vedení v obci, tak snad brzy budeme mít obnoveny alespoň Břízky a vysá-
zenou alej k Vykopávkám.

Dále bych Vás chtěl informovat, že neustále funguje u KD „červený stan“ Oblastní cha-
rity, který nám koordinuje práci dobrovolníků, dle požadavků občanů. Dobrovolníkům 
nabízíme možnost přespání v tělocvičně KD, kde mají k dispozici i sociální zázemí.

I nadále zajišťujeme sklad stavebního materiálu na „Dolní farmě“ zemědělského pod-
niku, kde si občané můžou vyzvednout stavební materiál, který jim  můžeme i dopravit 
domů. Zásoby se sice zmenšují, ale stále nějaké fi rmy jej občas dodávají.

Rozdělování peněz z transparentní sbírky obce a jiných darů je popsáno ve veřejném 
zápisu zastupitelstva obce.

A přece jenom jsem v tom děkování na někoho zapomněl. Děkuji své rodině, že mě 
podporují, pomáhají a hodně práce na opravě našeho domu zastanou za mě. Děkuji za-
stupitelstvu obce, které mi svojí volbou projevilo důvěru. Pevně doufám, že ve své nové 
roli starosty obce nezklamu ani kolegy zastupitele, ale ani Vás, své spoluobčany. Rád 
bych byl starostou pro Vás všechny, starostou, který Vám bude naslouchat a bude dělat 
vše, co bude v jeho silách, aby Mikulčice vzkvétaly. A k tomu mi pomůžete i vy všichni. 
Pokud budete něco potřebovat, dveře úřadu obce jsou Vám vždy otevřené a pokud na 
radnici nebudu, nebojte se mi zavolat na telefon: 605 225 714.

A teď již opět vzhůru k práci, ať jsou naše Mikulčice opět krásné a malované!
Ing. Bc. Josef Dvořáček, starosta obce

Zastupitelstvo:             hlasování:/pro, proti, zdržel se/
1.  schvaluje Martinu Výmolovou a Zdeňka Bařinu za ověřovatele dnešního zápisu.  

/13,0,2/
2.  schvaluje upravený program dnešního zasedání.  /8,6,0/
3.  volí členem kontrolního výboru pana Miroslava Bartyzala.  /13,0,1/
4.  schvaluje od 12. 8. 2021 měsíční výši odměny novým neuvolněným členům zastupi-

USNESENÍ Z 15. ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE USNESENÍ Z 15. ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE 
MIKULČICE KONANÉHO 12. 8. 2021MIKULČICE KONANÉHO 12. 8. 2021
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Zastupitelstvo:             hlasování:/pro, proti, zdržel se/
1.  schvaluje Miroslava Bartyzala a Michala Beštu za ověřovatele dnešního zápisu.  

13,0,2/ 
  2. schvaluje program dnešního zasedání.  /15,0,0/  
3.  schvaluje od 14. 9. 2021 měsíční výši odměny novému neuvolněnému členu zastupi-

telstva panu Dalimilu Tomanovi ve výši 420 Kč.  /14,0,1/
4.  schvaluje proplacení nevyčerpané dovolené po ukončení funkce starostky paní Mar-

tě Otáhalové dle § 81 písm. a) odst. 6 zákona o obcích.  /15,0,0/
5. schvaluje v  předloženém znění podmínky pro poskytnutí fi nančního příspěvku 

z  transparentního účtu obce Mikulčice č. ú. 299222440/0300, osobám postiženým 
živelní pohromou (tornádem) ze dne 24. června 2021.  /15,0,0/

6. schvaluje rozdělení poukázek od drogerie Teta mezi poškozené domy. Na jeden dům  
připadnou poukázky v hodnotě 1 000 Kč.  /15,0,0/

7.  schvaluje rozpočtové opatření č. 6/2021 na straně příjmů 1.200.000 Kč, na straně vý-
dajů 231.000 Kč a fi nancování -969.000 Kč.  /15,0,0/ 

8.  neschvaluje prodej pozemku p. č. 1160/2 o výměře 142 m².  /0,13,2/
9. schvaluje směnu pozemků p. č. 676 o výměře 188 m² a pozemku p. č 677 o výměře 

160 m².  /14.0.1/

USNESENÍ Z 16. ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE USNESENÍ Z 16. ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE 
MIKULČICE KONANÉHO 14. 9. 2021MIKULČICE KONANÉHO 14. 9. 2021

telstva od 12. 8. 2021 ve výši Horáček Josef, zastupitel 420 Kč, Bartyzal Miroslav, člen 
kontrolního výboru 980 Kč.  /14,0,0/

5.  navyšuje počet zaměstnanců obce o dvě pracovní místa.  /13,0,1/ 
6.  připraví konkrétní podmínky pro podání žádostí o příspěvek na pomoc občanům od 

obce na příští zastupitelstvo dne 7. 9. 2021.  /14,0,0/
7.  schvaluje rozpočtové opatření č. 4/2021 na straně příjmů 21 000 000 Kč na straně vý-

dajů 14 000 000 Kč a fi nancování -7 000 000 Kč.  /14,0,0/
8.  neschvaluje záměr prodeje části pozemku p. č. 731 o výměře asi 10 m².  /0,14,0/ 
9.  neschvaluje záměr prodeje části pozemku p. č. 817/1 o výměře 100 m².  /3,9,2/ 
10.  schvaluje zveřejnění záměru prodeje části pozemku p. č. 573 o výměře asi 18 m².  

/13,1,0/
11.  schvaluje koupi ideální 1/6 nemovitých věcí tj. pozemků p. č. 430/6, p. č. 465/3, p. č. 

463/5, p. č. 466/5 a p. č. 467/2 vedené na LV 3080 v k. ú. Mikulčice. Současně se revo-
kuje usnesení č. 7 z 9. 3. 2021 a usnesení č. 11 z 8. 12. 2020.  /13,0,1/

12.  volí starostou obce Mikulčice Ing. Bc. Josefa Dvořáčka.  /8,4,2/
13.  schvaluje doplnění bodu č. 11 – Volba člena rady obce.  /14,0,0/
14.  volí členem rady obce Mikulčice pana Ladislava Bohunského.  /10,0,4/
15. schvaluje výši měsíční odměny Ladislavu Bohunskému, neuvolněnému členu  zastu-

pitelstva (dle ,,nejvyšší funkce“, jednotlivé odměny se neslučují) přílohy č. 1 k nařízení 
vlády č. 37 /2003 Sb. od 12. 8. 2021 ve výši 2 070 Kč.  /13,0,1/
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Volby do Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR se uskuteční:Volby do Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR se uskuteční:

v pátek 8. října 2021  od 14:00 do 22:00 hod.v pátek 8. října 2021  od 14:00 do 22:00 hod.
v sobotu 9. října 2021  od 08:00 do 14:00 hod.v sobotu 9. října 2021  od 08:00 do 14:00 hod.

Místo konání voleb je letos netradičně 
v  přísálí Kulturního domu v  Mikulčicích. 
Voliči bude umožněno hlasování poté, 
kdy prokáže svou totožnost a  státní ob-
čanství České republiky (platným ob-
čanským průkazem, platným cestovním, 
diplomatickým nebo služebním pasem 
ČR). Neprokáže-li uvedené skutečnosti 
stanovenými doklady, nebude mu hlaso-
vání umožněno.

Vážení občané,
apeluji na Vaše svědomí a poctivost a žádám Vás o navrácení elektrocent-

rál, a jiného drahého nářadí, které jste si zapůjčili u kulturního domu v krizovém 
centru.

Všechny objekty jsou již připojeny k elektrické síti, a proto nastal čas je vrátit. Tyto 
centrály nám byly zapůjčeny nejen různými spolky a obecními úřady, ale i mnoho 
soukromých osob rychle přivezlo vlastní elektrocentrály a  nářadí, které koupilo, 
a nyní žádají jejich navrácení.

Jsou trpěliví, chápou, že náš život momentálně není jednoduchý, ale slušnost by 
nám měla velet, abychom si našli chvilku času, který si i oni našli, a vrátili jim zpět to, 
co nám bylo v dobré víře zapůjčeno.

Jiřina Janů, pokladní

Voliči, kteří mají zájem ze závažných, 
zejména zdravotních důvodů, volit mimo 
volební místnost, tzn. do přenosné voleb-
ní schránky, nahlaste svůj zájem o  pře-
nosnou urnu na telefonním čísle Obec-
ního úřadu Mikulčice na tel. 518 357 230, 
popřípadě v  pátek ve volební místnosti. 
Telefonní spojení do volební místnosti ve 
dnech voleb je 702 221 309.

Petra Matochová, matrikářka

10. schvaluje vypořádání rozdílu směny pozemků. Kupující doplatí 28 m² za cenu 350 Kč/
m². Náklady prodeje - zpracování kupní smlouvy, návrh na vklad do katastru nemovitostí 
a případné další hradí kupující.  /15.0.0/

11.  schvaluje prodej části pozemku p. č. 573 o výměře 18 m² za cenu 350 Kč/m² panu xxxx 
/15.0.0/

Vážení občané,
apeluji na Vaše svědomí a poctivost a žádám Vás o navrácení elektrocent-

rál, a jiného drahého nářadí, které jste si zapůjčili u kulturního domu v krizovém 
centru.

Všechny objekty jsou již připojeny k elektrické síti, a proto nastal čas je vrátit. Tyto 
centrály nám byly zapůjčeny nejen různými spolky a obecními úřady, ale i mnoho 
soukromých osob rychle přivezlo vlastní elektrocentrály a  nářadí, které koupilo, 
a nyní žádají jejich navrácení.

Jsou trpěliví, chápou, že náš život momentálně není jednoduchý, ale slušnost by 
nám měla velet, abychom si našli chvilku času, který si i oni našli, a vrátili jim zpět to, 
co nám bylo v dobré víře zapůjčeno.

Jiřina Janů, pokladní

NA SVĚTĚ LIDÉ DOBŘÍ JSOU...NA SVĚTĚ LIDÉ DOBŘÍ JSOU...
Děkujeme nakladatelství Host Brno za 

knižní dary, které byly poskytnuty mikul-
čické knihovně, jakožto knihovně ze za-
sažené oblasti. Ačkoliv knihovna nebyla 
tornádem postižena, i  tak nakladatelství 

nabídlo 100 ks nových knih zadarmo, aby 
mohl být knižní fond doplněn. Knihovna 
se nakonec rozhodla „vzít“ a vybrat 50 ks 
knih do našeho mikulčického fondu, ne-
boť víme, že některým čtenářům tornádo 
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PEČENÍ NA NEDĚLI - „ERTEPLE“PEČENÍ NA NEDĚLI - „ERTEPLE“
Pečení na neděli je nový televizní po-

řad, který uvádí ČT 1 od poloviny září. Je 
to pořad Petry Burianové, vítězky první 
řady soutěže Peče celá země.

Petra Burianová v něm cestuje po čes-
kém, moravském a  slezském venkově, 
poslouchá vyprávění pamětnic a  pátrá 
po unikátních receptech. Jejím největším 

koníčkem je studium venkov-
ských tradic a folkloru. 

ČT 1 v  lednu požádala 
o  spolupráci také Gurmány 
z  Mikulčic a  ti oslovili členky 
muzejního spolku. Ty vyhle-
daly krajové a rodinné recepty 
a z nich si P. Burianová vybrala 
recept na „erteple“. Zákusek 
„erteple“ se dříve pekl hlavně 
na svatbách a  větších osla-
vách. Je totiž časově náročný. 
Tento recept má Milada Jurás-
ková od své tetičky Marie Hu-
bačkové.

Natáčení v  Mikulčicích 
proběhlo 29. března. Spolu 
s  Petrou Burianovou pekla 
„erteple“ Jarmila Uhrovičová 
doma pod dohledem Milady 
Juráskové. Zda se „erteple“, ale 
i natáčení povedlo, mohli jste 
vidět již v neděli 12. září v 8:30 
hodin.

odneslo vše, včetně knih a  jiných doku-
mentů. A právě tyto dary od nakladatel-
ství Host je nahradí. Je samozřejmostí, 
že těmto postiženým čtenářům nebude 
účtováno nic za knihy, které byly poško-
zeny, ztraceny, či zničeny. 

Ještě jednou děkujeme nakladatelství 
Host Brno, Moravské zemské knihovně, 
Knihovně Jiřího Mahena v  Brně a  ostat-
ním knihovnám, které nabídly svoji po-
moc!

Petra Lacková, knihovnice
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ERTEPLE RECEPTERTEPLE RECEPT
5 žloutků, 250 g mletého cukru, 8 lžic 

smetany (mléka), 500 g hladké mouky, 
2 lžičky spěšné soli – zpracujeme těsto 
a necháme odpočinout přes noc. 

Těsto vyválíme (5 – 7 mm) a vykrájíme 
kolečka. Upečeme zprudka na 220°C. 
Ihned vřelé vydlabeme. Vydlabané drob-
ky rozdrtíme, smícháme s pomletými oře-
chy a kakaem.

Ušleháme nad parou meruňkový bíl-
kový sníh. Můžeme přidat trochu citro-
nu. Sněhem naplníme kolečka a  lepíme 
k sobě.

Koule omažeme kakaovým krémem 
a oválíme v drobcích a vložíme do papí-
rových košíčků.

Necháme rozležet do druhého dne.
Jarmila Uhrovičová

MIKULECKÉ MINIHODY 2021MIKULECKÉ MINIHODY 2021
I přes události v naší obci jsme se roz-

hodli hody uspořádat, leč v  omezeném 
rozsahu. Předhodová párty na téma svatý 
Patrik se konala na bývalém fotbalovém 
hřišti. Atmosféra byla uvolněná a všichni 
si večer užili.

Hodová neděle 15. 8. 
proběhla netradičně před 
kulturním domem a  bez 
průvodu obcí. K  tanci a  po-
slechu hrála dechová hudba 
Zlaťulka. Přijelo nás podpo-
řit několik přespolních chas, 
kterým bylo věnováno čtyř-
lístkové sólo.

Ani velké horko nás ne-
odradilo a  snažili jsme se 
protancovat každou chvíli. 
Doufáme, že se nám poved-
lo vykouzlit Vám alespoň na 
chvíli úsměv na tváři.

Děkujeme všem za jakoukoliv formu 
podpory. Velmi si toho vážíme a věříme, 
že se příští rok setkáme tradičně v areálu 
U myslivecké chaty.

Chasa Mikulčice
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OTEVŘENÉ SKLEPY MIKULČICE 2021OTEVŘENÉ SKLEPY MIKULČICE 2021
Letos se konal tradičně, v sobotu týden 

po hodech, již třináctý ročník Otevřených 
sklepů v Mikulčicích. Tento rok svůj sklep 
místním i  hostům otevřelo 18 vinařů. 
Máme velkou radost, že i přes momentální 
„tornádovou“ situaci se akce uskutečnila 
a my jsme mohli přivítat 680 platících ná-
vštěvníků. Počasí vyšlo skvěle.

O večerní atmosféru a besedu u cimbá-
lu se letos postarala CM Vojara netradičně 
v Těšických búdách, kdy zábava trvala ješ-
tě dlouho po půlnoci. Letošní rok večerní 
program oživila aukce vín, které věnovali 
členové spolku a  jejíž výtěžek putoval vi-
nařům, kterým tornádo srovnalo sklepy se 

zemí. Vybralo se úžasných 32 000 Kč.
Přes den se mohli příchozí těšit z posle-

chu putující Neoveské cimbálové muziky. 
Program dne zpestřila také lužická dětská 
cimbálová muzika pod vedením paní uči-
telky Ivany Šimčíkové. K oblíbeným atrak-
cím patří také rotující koňské povozy, které 
nechyběly ani letos.

Děkujeme obci za podporu, zapůjčení 
lavek a stolů, všem vinařům, kteří otevřeli 
svůj sklep a  všem zúčastněným, milovní-
kům vína a příznivcům, a už teď se těšíme 
na předposlední srpnový víkend příští rok. 
Na zdraví!

Věra Marada Osičková

ZPRÁVA O ČINNOSTI MS MIKULČICE – VELKÁ MORAVAZPRÁVA O ČINNOSTI MS MIKULČICE – VELKÁ MORAVA
V roce 2020 z důvodů vládních opatření 

k pandemii Covid - 19, byla naše spolková 
činnost výrazně omezena. Společný ples 
s hasiči, který se konal 15. února 2020, ješ-
tě proběhl bez problémů. Nejen, že jsme 
se jako myslivci opět v  obci zviditelnili, 
ale v  očích občanů je kladně hodnoce-
na i naše spolupráce s SDH Mikulčice. Za 
zdárný průběh plesu patří dík 
všem členům, kteří se na jeho 
organizaci podíleli, ale samo-
zřejmě i  mikulčickým dobro-
volným hasičům, s nimiž máme 
nadstandartní vztahy. Bohužel, 
byla to vloni téměř poslední 
úspěšná akce.

Jediné, co se ještě podařilo 
uskutečnit v  době rozvolnění 
vládních opatření, byly zkouš-
ky ohařů - „Memoriál Jarosla-
va Hrabala“, zorganizované ve 
dnech 7. a  8. srpna. Zkoušek 

se zúčastnilo 15 loveckých psů se svými 
vůdci. Počasí nám přálo snad až příliš, ale 
i přes mimořádně horké dny vše proběh-
lo bez problémů. Ze strany organizátorů, 
rozhodčích i  vůdců psů byl náš přístup 
k akci, i celé zajištění memoriálu, hodno-
cen velmi kladně. Našim členům i vedení 
spolku bylo vysloveno poděkování s tím, 
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že i  v  budoucnu bude náš myslivecký 
spolek osloven při konání podobných ky-
nologických akcí. Poděkování patří všem 
členům MS, kteří se na zajištění zdárné-
ho průběhu zkoušek účastnili a  přispěli 
k  dobrému jménu MS Mikulčice - Velká 
Morava mezi kynology.

Velké problémy na území našeho revíru 
byly v  roce 2020 působeny nadměrným 
pohybem turistů v přírodě a jejich častým 
bezohledným chováním. Nejhorší však 
je nerespektování zákazu vjezdu do lesa 
i  na louky motorovými vozidly. Pravidel-
ně se v  přírodě setkáváme s  jízdou ne-
jen motocyklů, ale i čtyřkolek a dokonce 
i  terénních automobilů, a  to i  v  nočních 
hodinách. Určité zlepšení nastalo v  zim-
ních měsících, když se z  naší iniciativy, 
rozhodnutím Obecního úřadu v Mikulči-
cích, instalovala za mostem přes Kyjovku 
zákazová značka.

V roce 2020 bylo na komunikacích pro-
cházejících územím námi pronajatých 
honebních pozemků sraženo motorový-
mi vozidly 14 kusů srnčí zvěře a  dva di-
vočáci. Počty sražených zajíců a bažantů 
rovněž nejsou zanedbatelné. I přesto, že 
v  době nouze zvěř přikrmujeme a  v  let-
ních měsících, i  za pomoci hasičů, záso-
bujeme některé lokality vodou, nemá to 
zvěř v  intenzivně obhospodařované kra-
jině lehké. Na nás, jako myslivcích, proto 
hodně záleží, aby pestrost všech druhů ži-
vočichů v přírodě zůstala zachována i pro 
další generace. Bylo by třeba, především 
mezi mládeží, provádět v  tomto směru 
osvětu. Bohužel, současná doba tomu 
přeje minimálně.

V roce 2020 pokračovaly práce na údrž-
bě a zvelebení naší myslivecké chaty. Po 
výměně střechy, nátěru dřevěných ob-
ložení, celkové opravě schodů a  dalších 
údržbářských pracích v dřívějších letech, 
byla instalována plastová okna a dveře do 

sklepa. Celkovou opravu sklepní místnos-
ti, včetně položení dlažby a  vymalování 
provedl, tak jako před tím opravu a  ob-
ložení schodiště, náš čekatel na členství 
Stanislav Koneček. Zvláštní poděkování 
pak patří našemu příznivci, myslivci a mi-
kulčickému rodáku akademickému malíři 
panu Pavlu Vavrysovi, který bez nároku 
na odměnu zrestauroval náš symbol, 
hlavu jelena, umístěnou na naší chatě. 
Tak, jako každým rokem se i v roce 2020 
naši členové účastnili společných brigád 
věnovaným údržbě a výstavbě myslivec-
kých zařízení, úklidu skladu i  opravám 
naší brokové střelnice.

Zároveň bylo také zajišťováno krmi-
vo pro přikrmování zvěře v době nouze. 
V  této oblasti je třeba vyzvednout vyni-
kající spolupráci se ZP Mikulčice. Tento 
zemědělský podnik, od něhož máme 
pronajatu velkou část honebních pozem-
ků, nám především zásluhou výrobního 
ředitele pana Radovana Mančíka, vydat-
ně vypomáhá při zajišťování krmiva i po-
třebnou technikou. Taková spolupráce 
zemědělců a myslivců by mohla být pro 
ostatní vzorem.

Po uvolnění zákazu shromažďování 
byla na den 29. 7. 2020 svolána Výroční 
členská schůze MS, na níž, mimo jiné-
ho, byli přijati noví členové – Ing. Petr 
Marada a  Marek Výmola, Bc. Oba se již 
v  čekatelském období projevovali jako 
pracovití členové. V  roce 2020 končilo 
volební období výboru MS, zvoleného 
v roce 2015. Jelikož nebylo možno, kvů-
li protipandemickým opatřením, svolat 
volební schůzi tak, jako obvykle v břez-
nu, byla tato schůze odkládána na vhod-
nou dobu. Termín konání volební schů-
ze byl nakonec stanoven na den 8. září 
2020 v 18 hodin v naší myslivecké chatě. 
Na této schůzi byl zvolen nový výbor 
i kontrolní komise.
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Výbor a kontrolní komise byly zvoleny 
v tomto složení:
předseda Stanislav Čermák
místopředseda Marek Výmola, Bc.
mysl. hospodář  Jiří Zelinka
jednatelka Ing. Markéta Mančíková
fi n. hospodář Dušan Ráb
Kontrolní komise:
předseda Ing. Petr Marada
člen MVDr. Josef Navrátil
člen Lubomír Šimčík

Závěr myslivecké sezóny v  r. 2020 po-
znamenala nejen zhoršující se pandemie 

Covid - 19, ale především velmi nepřízni-
vé počasí. Vládní opatření nám sice povo-
lila konat hony na drobnou zvěř, ale na-
prosto bez jakýchkoli společenských akcí, 
tedy pro nás tradičních, posledních lečí.

Nepříznivé počasí zároveň ovlivnilo 
i  stavy drobné zvěře, a  proto výsledky 
honů naprosto nesplnily očekávání. Přes 
všechny nepříznivé okolnosti roku 2020 
se nakonec, s výjimkou zajíců a bažantů, 
podařilo splnit plán lovu, a  tedy naplnit 
jeden ze základních úkolů Mysliveckého 
spolku Mikulčice – Velká Morava.

Stanislav Čermák, předseda MS

SKAUTI NA TÁBOŘESKAUTI NA TÁBOŘE
Skauti z  Mikulčic, Lužic a  Prušánek se 

i letos vydali na tábor do Polničky u Žďáru 
nad Sázavou. Tentokrát se k nám připoji-
ly slavné Rychlé šípy – Mirek Dušín, Jarka 
Metelka, Jindra Hojer, Rychlonožka a Čer-
venáček, abychom společně vyřešili zá-
hadu hlavolamu. Pátrali jsme po částech 
Tleskačova ztraceného deníku, se žlutými 
špendlíky na klopě jsme vyráželi do Stí-
nadel mezi tajemné Vonty a záhadu ježka 
v kleci jsme nakonec úspěšně vyřešili.

O  nedělích jsme ale hlavolamy odlo-
žili a zasoutěžili si v  táborové olympiádě 
s  originálními disciplínami a  v  talentové 
soutěži Tábor má 
talent.

Vyrazili jsme také 
do okolních lesů 
a  hájů na puťá-
ky – Kulíšci měli 
dokonce to štěstí, 
že si nevědomky 
vybrali ke spánku 
les poblíž natáče-
cího místa nového 
fi lmu. Při své ranní 

procházce na ně narazil herec Pavel Liška 
a postaral se o originální budíček.

Rádi bychom poděkovali také fi rmám 
z  Hospodářské komory Blansko, které se 
rozhodly vzhledem k  červnovým událos-
tem náš tábor zafi nancovat. Její zástupci 
nás na táboře navštívili, přivezli dětem i ve-
doucím dárky od města Blansko a na konci 
prázdnin ještě pro děti zorganizovali výlet 
na golfové hřiště Kořenec a  do Boskovic. 
Děkujeme také všem dalším dárcům, kteří 
nám přispěli na obnovu klubovny a vyba-
vení.

Lucie Smolová
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KDO POMÁHAL V MIKULČICÍCH PO TORNÁDU – PŘÍBĚHY DOBROVOLNÍKŮKDO POMÁHAL V MIKULČICÍCH PO TORNÁDU – PŘÍBĚHY DOBROVOLNÍKŮ
Záběry poničených obcí a  domů 

vzbudily obrovskou vlnu solidarity. Na 
pomoc nám přišli dobrovolníci z celého 
Česka. Pomáhali stavět střechy, odklízet 
suť, zajistili materiál na opravu domů, 
jiní přivezli potraviny, uvařili jídlo, da-
rovali svá auta nebo naspořené fi nance. 
Těm všem patří naše velké poděkování. 

Nepřehlédnutelná byla určitě parta klu-
ků z  Off road klubu Milovice, kteří přijeli 
s off road technikou, nářadím, byli součás-
tí krizového štábu jako “rychlé spojky” 
na čtyřkolkách, rozváželi materiál, jídlo, 
pití, dobrovolníky na opravy domů a také 
prozkoumávali terén v  přilehlých lesích, 
polích, sadech a vinicích. Rozhovor mi za 
všechny poskytl Michal Dlabola a  Michal 
Bodlák.

Co pro Tebe byl hlavní impulz, který 
vás přivedl na Moravu?

Hlavní impulz pro celou naši partu po 
prvním zhlédnutí katastrofy byla spíš otáz-
ka „Sakra, jak můžeme pomoci?” Po ní ná-

sledovala okamžitá reakce Martina Poláka 
(Military Experience) a Ingrid Podroužkové 
(Starostka obce Lipník) „Dejme dohro-
mady partu a  jedeme tam”. Několik málo 
hodin trvalo dát lidi dohromady, naložit 
techniku, nářadí, do navigace naťukat Mi-
kulčice a vyrazit směr Morava.

Spali jste ve stanech u sportovní haly 
poměrně dlouho, jak jste si vyřešili ne-
přítomnost v zaměstnání?

Spali jsme převážně ve svých vozech, 
které na to máme vybavené, takže to pro 
nás žádný problém nebyl. Většina z  nás 
jsme živnostníci, nebo státní zaměstnanci 
a Michal Bodlák má skvělého šéfa, který ho 
v tom maximálně podpořil…:-)

A co rodina? Podpořila vás ve vašem 
rozhodnutí? Byl to přece čas, kdy šly 
děti pro vysvědčení a  následně doba 
dovolených.

Naše rodiny měly samozřejmě velký 
strach, nikdo jsme nevěděli, kam jedeme, 
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JAK SE DŘÍVE PRALOJAK SE DŘÍVE PRALO
Koncem 19. století bývalo praní velmi 

primitivní. Muži a ženy všeho věku užíva-
li většinou prádla konopného. Jen ložní 
povlaky a prádlo sváteční bývalo z plátna 
lněného. Tedy konopné se pralo odděleně 
od lněného.

Pradlena si především připravila louh. 
Dřevěný popel ukládala do zásoby v  ně-
jaké staré kádi nebo bedně. Před prádlem 
přichystala velký škopek nebo vyřazený 
sud, jenž měl blízko dna otvor, který se uza-
vřel zátkou nebo slaměným věchýtkem, 
někdy i  dřevěným kohoutkem poněkud 
otevřeným. Škopek stál na křížové stolici 
nebo na podložených cihlách asi 30 cm od 
země. Do sudu bylo vloženo prádlo, přes 
sud se rozložila konopná plachta „popelu-
ša“ na kterou nasypaly popela. Na popel 
nalita byla horká voda, která prosakovala 
„popeluší“ a kapala na prádlo. Kohoutkem 
nebo věchýtkem pomalu tekla do podsta-
vené nádoby. Znovu ohřátá voda se lila 
přes popel do sudu, což se až sedmkrát 
opakovalo. Tomu se říkalo „zvářaní“ prádla. 
Ráno odstěhovala se pradlena k  rybníku 
nebo ke studni s prádlem dubovou vyso-
kou stolicí a  pístem. Píst byl z  dubového 
dřeva o rozměrech 20 x 15 cm, o síle 3 cm 

jak to tam vypadá ve skutečnosti a co tam 
budeme dělat. Však prvním telefonátem 
z  Mikulčic jsme je trochu uklidnili. I  přes 
to všechno nás maximálně podpořili a čas 
s nimi jinak strávený, nebo rodinná dovole-
ná museli jít v tu chvilku stranou.

Tragická událost vždy zásadně ovliv-
ní naše životy, myslíš, že mohla přinést 
i něco dobrého?

Pokud budu mluvit za naši partu z Off -

a měl držadlo. Ze škopku brala prádlo kus 
po kusu, namočila ve vodě, položila na sto-
lici a tloukla do něj pístem, až voda stříkala 
na všechny strany. Namáčela je několikrát. 
Nakonec je vymáchala v  čisté vodě, vy-
kroutila na dvoře a rozvěsila po plotě nebo 
v humně, kde vyschlo.

Konopné prádlo se nežehlilo, nýbrž „vá-
lalo“ na válci lipovém asi 60 cm dlouhém 
o průměru 10 cm. „Válací deska“ byla asi 70 
cm x 12, po jedné straně hladká, na dru-
hé vroubkovaná, často vkusnou řezbou 
vyzdobená a  měla držadlo. Tenké prádlo 
osobní a ložní praly na „mašině“ z vlnitého 
plechu nebo mramoru.

Časem došly do užívání různé pračky 
dřevěné i kovové, buď „kývačky“ nebo na 
točení, v některých se i voda ohřívala. Po 
provedení elektrizace venkovských obcí 
počalo se užívati praček elektrických.

V r. 1947 zřízena byla v Mikulčicích prá-
delna a  koupelna družstevní jako podnik 
komunální. Budova byla dosti nevhod-
ně umístěna na dolním konci obce, ani 
nezapadla pěkně do celkové výstavby 
obce. Náklad na zřízení prádelny obnášel 
okrouhle 300 000 Kč a  uhrazen jednak 
subvencí min. zemědělství v  obnosu 80 

road klubu Milovice a Military Experience, 
tak to v nás zanechalo zážitek a zkušenost 
na celý život. Jak bylo několikrát slyšet z na-
šich úst: „Pomůžeme vždy, rádi, ale doufá-
me, že už nikdy nebudeme mít příležitost”. 
A co bych vyzdvihl nakonec? Poznali jsme 
za ten týden v  Mikulčicích spoustu lidí, 
místních nebo z  řad dobrovolníků, kteří 
mají opravdu srdce na pravém místě. Díky 
za to, díky za Vás.

Helena Talajková, red.
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000 Kč, půjčkami jednotlivých členů: Jana 
Netopilíka 43 000, Jakuba Tesaříka 30 000, 
Lad. Hřebačky 22 000, Anastazie Bůškové 
20 000, Jana Skočíka 10 000, Frant. Hubáč-
ka 10 000, Václava Janů 3 500 Kč. Zbytek 
uhrazen byl členskými podíly a zápisným. 
Dluh byl splácen příjmy za praní a koupání.

Stavba ukončena byla na jaře r. 1948 
a  provoz zahájen téhož roku v  květnu. 
Vnitřní zařízení pozůstává ze dvou kotlů, 
dvou praček, dvou ždímaček a  dvou van 
na máchání. Koupele mají čtyři kabiny 
s vanami a sprchami.

V  r. 1951 převzata byla prádelna jako 
všechny podniky obecní do správy Jed-
notného zemědělského družstva. O pravi-
delný provoz starala se A. Vochtová, Pavla 
Hasilová, Růžena Mikůšová.

Z  vyprávění pamětnice: „Když chtěla 
hospodyňka v  prádelně prát, musela se 
domluvit s p. Vochtovou. Ta ji napsala do 
kalendáře a když přišel den „D“, tak začalo 
chystání. Na trakař se dalo prádlo, naseka-
né polénka, mýdlo a vyrazilo se na Dolní 
konec. V prádelně byly dvě velké bubnové 
pračky, dvě ždímačky a kotle na vyvařová-
ní prádla. Jak bylo vypráno, hospodyňka si 

po sobě všechno uklidila, naložila na trakař 
a jelo se domů. Prádlo se usušilo na dvoře, 
krásně vonělo sluníčkem. Žádná automat-
ka, sušička a aviváž. Podobně tomu bývalo 
každou sobotu. Jednou za týden jsme tam 
chodili se koupat. Bylo nás tam vždycky 
požehnaně. Pan Hasil topil v kotelně, aby 
byla teplá voda. Paní Hasilová dbala na po-
řadí příchozích. Aby byl pořádek. Každého 
zapsala, jak došel, aby se nikdo nepřed-
bíhal. Po každém, kdo se okoupal, umyla 
vanu. A mohl jít další.

To byly tak trochu takové sváteční so-
boty. No řekněte, kdo měl tenkrát doma 
koupelnu? To nebylo jak dnes – na zahra-
dě bazén, doma dvě koupelny. Sešlo se 
nás tam půl dědiny, lidé se aspoň potkali 
a povyprávěli.“

V  Těšicích byla prádelna v  nynějším 
obecním skladě (naproti sportovní haly). 
Pamětníci budově říkají „býkárna“, proto-
že před prádelnou byl v ní ustájen obecní 
býk. Na dvorku také obecní kozel. V  prá-
delně byly dvě pračky, dva kotle a  ždí-
mačka. Provoz prádelny byl obdobný jako 
v Mikulčicích.

Jarmila Uhrovičová, kronikářka

KŘÍŽ U HŘBITOVAKŘÍŽ U HŘBITOVA
Tento kříž může být nazýván též od Tě-

šického rybníka, kde původně stával. Dle 
farní kroniky byl darován 1860 rodinou 
Šotkovou za jistý skutek k božímu usmí-
ření.

Kříž stářím uhnil a  spadl. V  roce 1976 
zhotovil nový kříž tesař Božek Jurásek.

22. července 1976 ve večerních hodi-
nách u  rodiny Emila Seidlera pod návra-
tím a téměř v tajnosti byl za přítomnosti 
rodin Seidlerů, Sečkářů, Pavla Nováka 
s dcerou Martinou a novokněze Vojtěcha 

Cikrle, posléze biskupa brněnského, kříž 
vysvěcen panem Otmarem Kaplanem.

V pátek 23. července 1976 v dopoled-
ních hodinách byl znovu postaven u Tě-
šického rybníka. Kříž stavěli E. Seidler, 
Zelinka, J. Pavka, J. Bělohoubek, P. Bělo-
houbek, S. Sýkora a P. Novák.

Na podzim 1976, 18. září, byl kříž pře-
místěn ke vchodu do hřbitova, kde stojí 
i do těchto dnešních dnů.

V  roce 2005 bylo vyměněno dřevo 
a kříž zrenovován.
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ORGANIZACE ŠKOLNÍHO ROKU 2021/2022ORGANIZACE ŠKOLNÍHO ROKU 2021/2022
Ředitel školy: Mgr. Michal Bešta
Zástupkyně ředitele: Mgr. Renata Holá
Účetní školy: Hana Křivová

Základní škola
I. A třída: Mgr. Vladimíra Makuderová
I. B třída: Mgr. Dana Bohunská
II. třída:  Mgr. Blanka Prátová 

III. třída:  Mgr. Lenka Fialová
IV. třída:  Mgr. Slávka Řehánková
V. třída:  Mgr. Barbora Salajková
VI. třída: Mgr. Petr Hrubý
VII. třída: Mgr. Hana Strnadová 
VIII. třída:Mgr. Jiří Salajka
IX. třída: Mgr. Adriana Koláčková

Pozn.: část původního kříže od Těšic-
kého rybníka slouží jako podstavec pro 
sochu Panny Marie a Pražského Jezulátka. 

 Nový kříž na původním místě. Z kříže sta-
rého pochází korpus Kristův a cedulka s ná-
pisem INRI. Kříž u vchodu do hřbitova

(z archivů a podkladů pánů S. Rutara a P. 
Nováka vybrali a sestavili Z. Bařina a D. To-
man).
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Netřídní učitelé: Mgr. Jitka Al Farová 
 Bc. Martina Mikušíková

Asistenti pedagoga: Bc. Ivona Hépalová
       Monika Hnátková
       Lucie Matuškovičová
Vychovatelky ŠD:
Anna Nezvalová – 1. oddělení
Hana Mikulicová – 2. oddělení
Bc. Ivona Hépalová – ranní družina

Výchovný poradce: Mgr. Jiří Salajka
Šk. metodik prevence: Mgr. H. Strnadová
Šk. speciální pedagog: Mgr. B. Salajková
Školník: Radek Maxa
Uklízečky: Jitka Škojcová
     Gabriela Maláníková

Školní družina - provozní doba
ráno: 6:45 – 7:45 (pouze přihlášení žáci)
odpoledne: 1. oddělení – 11:40 – 16:00
 2. oddělení – 11:40 – 15:00

Mateřská škola
Vedoucí učitelka: Bc. Olga Esterková 
Učitelky:  Mgr. Magda Chocholáčková
  Eliška Kopková
  Bc. et Bc. Magdaléna Čerešnová
  Kateřina Kúřilová
  Jana Laštovková
Školnice:    Barbora Jaborníková
Uklízečka:  Veronika Munduchová

Školní jídelna
Vedoucí: Helena Nosálová
Kuchařky: Irena Zelená
 Milena Glombíčková
 Gabriela Maláníková
 Bohunka Rehortová
 Veronika Munduchová

Stravné
Výdej jídel žákům v době od 11:45 do 

14:00 je zorganizován podle rozvrhu ho-

din jednotlivých tříd a  za dozoru peda-
gogických pracovníků. Žáci jsou povinni 
včas platit stravné, dodržovat řád školy 
a vnitřní řád školní jídelny. Oběd lze od-
hlásit den předem nejpozději do 14:00 na 
tel. čísle: 606 353 577.

Cizím strávníkům jsou ve školním roce 
2021-2022 (tedy od 1. 9. 2021) obědy vy-
dávány v 11:00 – 11:45 hodin. Na odběru 
a  platbě se můžete domluvit s  vedoucí 
školní jídelny osobně nebo telefonicky.

Platba za obědy:
1. V hotovosti – nově platba proběhne 

v posledním týdnu v měsíci vždy na měsíc 
dopředu (v  měsíci srpnu bude vybíráno 
stravné na září, …)

2. Bezhotovostně - tuto platbu preferu-
jeme. Nově platba proběhne vždy do 15. 
dne v měsíci na následující měsíc.

Zájemci si zřídí u  svého bankovního 
účtu souhlas s inkasem. Do školní jídelny 
je nutno doložit doklad o souhlasu s inka-
sem. Číslo účtu školy, na který bude plat-
ba prováděna, je: 181 031 286/0300.

Odhlašování a přihlašování obědů:
Žák musí být odhlášen den předem 

nejpozději do 14:00. Rodiče, kteří nesta-
čí dítě odhlásit, mají možnost odnést si 
oběd domů v  jídlonosiči, ale jen první 
den nemoci, v době od 11:00 do 11:45.

Oběd je možné přihlásit nebo odhlásit 
osobně u  vedoucí ŠJ, telefonicky nebo 
elektronicky na http:/www.misocz.cz/jí-
delna/zsmikulcice/.

Každý žák má přidělené své ID číslo 
a heslo, pod kterým se přihlašuje. Pokud 
ho nemá, vydá mu jej vedoucí ŠJ.

Kontakty:
Základní škola: tel./fax: 518 357 253,
www.zsmikulcice.cz,
zsmikulcice@seznam.cz
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Omlouvání nepřítomnosti:
tel.: 518 357 253, 518 357 254
Mateřská škola: tel.: 606 353 544, 
732 470 599, msmikulcice@seznam.cz
Školní jídelna: tel.: 606 353 577,
sjmikulcice@seznam.cz
Školní družina: tel.: 1. od. 736 635 436, 
2. od. 702 157 893, 518 357 253
sdmikulcice@seznam.cz

Školní bufet 
Provoz školního bufetu je až do odvo-

lání pozastaven z  důvodu hygienických 
a  protiepidemických opatření. Žáci mají 

možnost objednat si jednou týdně koláč-
ky z místní pekárny.

Informace pro rodiče
7. 10. Plenární schůze SRPŠ a tř. schůzky
11. 11. Schůzka s rodiči vycházejících žáků
18. 11. Třídní schůzky

Pestrý začátek školního roku
13. 9.   Dýňové pondělí
24. 9.   Evropský den jazyků
říjen  Logická olympiáda
11. – 13. 10. Sběr papíru
26. 10.   Halloweenské učení
3. 12.   Čertovské učení

ÚSPĚCHY NAŠICH ŽÁKŮ Z KONCE ŠKOLNÍHO ROKUÚSPĚCHY NAŠICH ŽÁKŮ Z KONCE ŠKOLNÍHO ROKU
PŘÍBĚHY NAŠICH SOUSEDŮPŘÍBĚHY NAŠICH SOUSEDŮ

ŠKOLA V PRŮBĚHU PRÁZDNINŠKOLA V PRŮBĚHU PRÁZDNIN
TÁBOR BRTNICETÁBOR BRTNICE

Do tohoto projektu, který dětem přibližu-
je vzpomínky pamětníků, se pod vedením 
pana učitele Salajky zapojili žáci dnes už 
bývalého devátého ročníku naší základní 
školy. Konkrétně Daniel Kos, Simona Bělo-
houbková, Michal Líčeník, Patrik Jošek a Na-
taly Gacková. Ti nahrávali rozhovor s Pavlem 

Skoro 30 našich žáků odjelo následují-
cí týden po tornádu 3. 7. 2021 na týden-
ní pobyt do Brtnice u  Jihlavy, který přes 
Charitu Brno zajistili učitelé Jiří Salajka 
a  Petr Hrubý. S  organizací pomáhala 
paní učitelka Dana Bohunská. Naše děti 
měly dopravu, ubytování, stravu i  vstu-
py zdarma. O program se starali vedoucí 
pod vedením Miroslava Brychty. Během 
pobytu žáci chodili na výlety, hráli hry, vi-

Novákem, pamětníkem konce druhé světo-
vé války a  přechodu fronty, kolektivizace 
na venkově, milovníkem folkloru a  kostel-
níkem v Mikulčicích. Tímto děkujeme panu 
Novákovi za ochotu, se kterou se podělil 
o životní zážitky, a žákům patří velké podě-
kování, že se do projektu zapojili.

děli výcvik služebních psů, ukázku šermu 
a historických zbraní, navštívili např. ZOO 
v  Jihlavě, Dřevořezání v Třešti s  prohlíd-
kou betlémů. Děti doprovázely a na pro-
gramu se podílely paní učitelky Vladimíra 
Makuderová, Slávka Řehánková a Blanka 
Prátová. Dětem se pobyt moc líbil.

Děkujeme organizátorům, vedoucím, 
místnímu faráři, farníkům a  obyvatelům 
Brtnice za pěkně prožitý týden.
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NAŠI PRVŇÁČCINAŠI PRVŇÁČCI
1. září 2021 zahájilo školní docházku 

v  1. třídě 29 žáků. Po mnoha letech tak 
byly otevřeny dvě první třídy. Slavnostní 
uvítání proběhlo tedy hned dvakrát. Děti 
přivítal pan ředitel, pan starosta a  třídní 
paní učitelky. Na půdě školy jsme přivítali 
reportérku z  Českého rozhlasu i  televiz-
ní štáb TV Seznam, který si přijel natočit 

první školní den dětí v obci poničené tor-
nádem (https://www.stream.cz/zpravy-
televize-seznam/zpatky-do-skoly-i-v-ob-
cich-ponicenych-tornadem-64211827).

Prvňáčkům se ve škole líbilo. Radost 
měli i z dárků, které na ně na lavicích če-
kaly.

Mgr. Dana Bohunská, učitelka ZŠ

PŘÍMĚSTSKÝ TÁBOR „KROUŽKY“PŘÍMĚSTSKÝ TÁBOR „KROUŽKY“
Třetí týden v  červenci využilo čtrnáct 

našich žáků nabídku příměstského tábora, 
který v  naší škole uspořádala společnost 
„Kroužky“. Společnost Kroužky je držitelem 
Medaile MŠMT za příkladnou pedagogic-
kou činnost. Za dětmi přijely dvě mladé 
zkušené lektorky, které pro ně připravily 
skvělý program. Každé ráno se začínalo 

tradiční táborovou rozcvičkou a  pak už 
se sportovalo, vyrábělo, soutěžilo, vařilo 
a dovádělo jako na každém jiném táboře. 
Děti si odnesly i  táborová trička, batůžky 
a  spoustu dalších suvenýrů. Velké podě-
kování patří paní Květě Štěrbové, ředitelce 
společnosti Kroužky, která s nabídkou naši 
školu oslovila. Děkujeme!
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Vážení spoluobčané,
na úvod mi dovolte, abych Vás v  no-

vém školním roce pozdravil a  vyjádřil 
přání, aby se jednalo o „normální“ školní 
rok bez extrémních epidemických opat-
ření a přírodních katastrof.

Vzhledem ke složité situaci v obci byly 
letní prázdniny velmi netradiční. Zaměst-
nanci školy i školky v době své dovolené 
vytvářeli program pro děti z rodin posti-
žených tornádem. Ve škole bylo zajiště-
no hlídání žáků, poté měli žáci možnost 
vyjet na tábor do Brtnice a nakonec byl 
v  prostorách školy zajištěn příměstský 
tábor. Děti ze školky mohly dojíždět do 
Dolních Bojanovic a Prušánek.

Škola rovněž několik týdnů sloužila 
jako zázemí pro ubytování profesionál-
ních hasičů z celé České republiky. 

V základní škole jsme opravili podstat-
nou část střechy a zasklili či vyměnili asi 
desítku oken. Škody způsobené zateče-

ním jsme vyřešili vysoušením zdiva a no-
vým nátěrem. Materiální škody nebyly 
nijak veliké. Dokončili jsme sanaci sklep-
ních prostor.

Mateřská škola a školní jídelna dopadly 
hůře. Na budovách musely být vyměněny 
všechny tři střechy a několik desítek oken. 
Střepy poničily vnitřní vybavení i  školní 
zahradu. Bylo nutné malování a komplet-
ní nová kabeláž pro připojení internetu. 
Zahrada přišla o všechny vzrostlé stromy, 
musel být udělán nový plot. V  současné 
době jednáme o renovaci školní zahrady.

Na tomto místě je třeba poděkovat 
zřizovateli, dobrovolníkům, profesionál-
ním složkám i  zaměstnancům organi-
zace. Bez nich by otevření školy i školky 
v  řádném termínu nebylo možné. Za 
materiální a  peněžní dary je zase třeba 
poděkovat dárcům, kterých bylo přes 
dvě desítky.

Mgr. Michal Bešta, ředitel školy
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POZVÁNKA DO DIVADLAPOZVÁNKA DO DIVADLA
DOMÁCÍ@ŠTĚSTÍ.HNEDDOMÁCÍ@ŠTĚSTÍ.HNED
sobota 13. 11. 17:00, KD Mikulčice
vstupenky.: předprodej na OÚ 250 Kč, 
namístě 300 Kč

Manželství Diany (Michaela Dolinová), 
a Huga (David Suchařípa) je v krizi. Ona - 
marketingová ředitelka, on – umělec na 
volné noze. O  veškerý chod domácnosti 
se stará on - ona vydělává. Ale nefunguje 
to.

Do jejich domácnosti doslova vtrhne 
hospodyně Vilemína Gruntorádová (Iva 

Hüttnerová) z  agentury Domácí@štěstí.
hned. Poradí, jak vyčistit skvrny od vína 
a rzi, jak vypnouti vrásky, jak zvětšit popr-
sí i zahnat bolesti hlavy. Okamžitě vycítí, 
že v tomto manželství není něco v pořád-
ku a rozhodne se − proti vůli obou man-
želů − udělat vítr i v jejich vztahu.

Zjistíme, jak řešily krize v kuchyni a loži 
naše babičky, jak dosáhnout slasti v  ob-
lasti lásky a jak tuto slast vyžadovat.

Vilemína Gruntorádová si ví rady v kaž-
dé situaci, až je někdy „na zabití“.

11.-13. 10. Sběr papíru

         5. 11. Podzimní setkání seniorů

       13. 11. Divadlo: Domácí@štěstí.hned

       14. 11. Dětský karneval

       28. 11. Zpívání u vánočního stromu

        11.12. Advent na Chalupě F. M.

12.-31. 12. Vánoční výstava betlémů na Chalupě F. M.

       14. 12. Vánoční dílnička ZŠ

       17. 12. Pochod světlušek

       19. 12. Vánoční koncert

       29. 12. Košt mladých vín
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Narození: Štěpán Živný, Anna Kudrnová, Julie Ivančíková, Natálie Pavková, Leontýna Kolajová
                                                                                                                              Srdečně je mezi námi vítáme.

Opustili nás:  Jaroslava Sobková Pavla Hanáčková,
  Naděžda Bílková  Božena Pernicová

 Čest jejich památce.
Svatby: 
24. 7. 2021
Luděk Řezáč, Ivančice – Kateřina Kolenková, Brno - Bohunice

31. 7. 2021
Richard Dohnálek, Dubňany – Marie Havránková, Lužice

21. 8. 2021
Stanislav Kalužík, Lužice – Jana Tychlerová, Lužice

11. 9. 2021
Martin Konečný, Lužice – Michaela Benešová, Lužice

Srdečně gratulujeme.

Jubilea: 
70 let: Jarmila Vopavová
  Jindřich Valoušek
  Mária Nešpůrková
  Božena Valoušková
  Jaroslav Turzík
  Vladimíra Kalužíková
  Viktor Koneček
  Jarmila Ohrazdová
  Bohumil Martinů

Zpravodaj vychází každé čtvrtletí.
Příspěvky zasílejte do 10. 12. 2021 na e-mail: kultura@mikulcice.cz. Pro zpracování a tisk byla 

ustanovena redakční rada: Helena Talajková, Zuzana Láníčková, Jiřina Janů, Veronika Konečková, 
Věroslava Marada Osičková, Zdeněk Bařina. Zpravodaj z Mikulčic vydává obec Mikulčice pro vlastní 

potřebu. Toto číslo vyšlo 30. 9. 2021
Fotografi e poskytli: Helena Talajková, Jiří Kosík

80 let: Oldřich Darmovzal
  Bohumila Benadová
  Libuše Sabelová
  Lenka Blažejová
  OÍga Plhalová
85 let: Anna Mikušová
  Marie Šagátová
  Marie Ostřížková
86 let: Anežka Neradová
87 let: Marie Vacenovská

Všem jubilantům srdečně blahopřejeme.
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  Koncert pro obnovu kaple sv. Rocha

 Dětské představení: Štístko a Poupěnka



BROLN: Kamila Tomšejová Šošovičková a dívčí sbor Verbíř Matěj Kudrna

 Otevřené sklepy


